

# Ingin Kenal Siapa YAHUDI?

Oleh: **Hisam Satari**

Pensyarah Kanan Akademi Pengajian Islam Kontemporari, UiTM  
Cawangan Negeri Sembilan

Firman Allah Taala dalam surah al-Maidah ayat 82 yang bermaksud: *“Sesungguhnya kamu dapati orang-orang yang paling keras permusuhannya terhadap orang-orang yang beriman ialah orang-orang Yahudi dan orang musyrik”*.

Namun demikian permusuhan tersebut bukan penghalang kepada umat Islam untuk mempelajari sejarah tentang agama Yahudi dan pandangan mereka. Inilah usaha yang dilakukan oleh alim-ulama Islam untuk mendalami sejarah mereka bagi menolak dakwaan dan tipu daya mereka.

## Siapakah Yahudi?

Terdapat beberapa pendapat untuk mengetahui maksud Yahudi ini menurut kata asalnya seperti berikut:

**“Had”** - Berasal daripada perkataan Arab yang membawa maksud bertaubat atau kembali ke jalan yang benar.

**“Yahuza”** - merujuk kepada nama anak Nabi Yaakub a.s. yang juga merupakan seorang pemimpin Bani Israel.

**“Yahwah”** - Dinisbahkan kepada tuhan Bani Israel sebagaimana yang terkandung di dalam Taurat.

## Siapakah Bani Israel?

Mereka merupakan penganut agama Yahudi daripada keturunan Nabi Yaakub a.s. Israel berasal daripada dua kalimah iaitu *“Isra”* bermaksud hamba dan *“iel”* yang bermaksud tuhan. Dalam kitab suci mereka (Taurat) diceritakan bagaimana Tuhan telah memberikan nama Israel kepada Nabi Yaakub setelah baginda berjaya mengalahkan Tuhan di dalam satu pergelutan yang sengit. Al-Quran juga menyebut Nabi Yaakub a.s sebagai Israel tetapi mensifatkannya sebagai Nabi yang dipilih dan diberi petunjuk.

**Firman Allah Taala yang bermaksud**  
*“Mereka itulah sebahagian dari Nabi-nabi yang telah dikurniakan Allah nikmat yang melimpah-limpah dari keturunan Nabi Adam dan dari keturunan orang-orang yang kami bawa (dalam bahtera) bersama-sama Nabi Nuh dan keturunan Nabi Ibrahim dan (dari keturunan) Nabi Israel (Yaakub) dan mereka itu adalah dari orang-orang yang kami beri hidayah petunjuk dan kami pilih”*  
(Surah Maryam: 58).

## Sejarah Bani Israel

Agama Yahudi adalah agama samawi yang paling lama wujud di atas muka bumi ini. Sejarah kemunculannya (sebagaimana yang didakwa dalam kitab suci mereka) dikaitkan dengan kelahiran Nabi Ibrahim a.s yang diutuskan kepada kaum Ibr

di antara tahun 1850 dan 2000 Sebelum Masihi. Nabi Ibrahim a.s yang membawa agama itu kemudiannya telah memilih di antara keturunannya untuk membawa risalah tersebut sehinggalah kepada Bani Israel yang mempunyai 12 keturunan, antaranya keturunan Nabi Yusuf a.s.

Keluarga Nabi Yaakub a.s yang telah lama menetap di Palestin (Kan’an) akhirnya berhijrah ke Mesir setelah dijemput oleh anaknya Nabi Yusuf a.s yang merupakan menteri di sana (tahun 1480 S.M). Setelah beberapa kurun di Mesir, Bani Israel akhirnya menerima tekanan yang hebat daripada Raja Mesir (Firaun). Pada ketika itulah Allah SWT telah mengutuskan Nabi Musa a.s untuk mengeluarkan Bani Israel dari bumi Mesir menuju ke Palestin, iaitu tanah asal mereka (1299 S.M).

Mereka kemudiannya telah menubuhkan sebuah kerajaan Israel di Palestin. Kejayaan mereka itu akhirnya diikuti dengan zaman perbalahan antara mereka dan penyelewengan agama. Bani Israel dahulunya menerima agama tauhid Nabi Musa a.s, kemudian murtad dan menyembah berhala. Bermula dari sinilah bangsa Yahudi telah menyaksikan kejadian murtad yang berulang-ulang di dalam sejarah mereka.

## Rentetan Peristiwa-Peristiwa Penting Dalam Sejarah Yahudi

**Tahun 921 SM:** Telah berlaku satu pemberontakan yang membahagikan bangsa Yahudi kepada 2 kerajaan, kerajaan Israel yang berpusat di Samerah dan kerajaan Yahuza yang berpusat di Jerusalem.

**Tahun 721 SM:** Kerajaan Israel telah diserang dan dimusnahkan oleh Sarjun pemerintah Asyura.

Tahun 586 SM:

Pemerintah Babylon telah menyerang kerajaan Yahuza dan Jerusalem dan membawa pulang tawanan Bani Israel seramai 50000 orang. Penawanan tersebut telah membuka peluang kepada orang Yahudi mempelajari kemajuan dan tamadun Babylon.

**Tahun 538 SM:** Babylon telah ditewaskan oleh Parsi dan bangsa Yahudi dibenarkan pulang ke Palestin.

Tahun 64 SM: Kerajaan Rom telah menakluk Palestin di bawah pimpinan Bombius. Penaklukan tersebut memberi kesan kepada agama Yahudi apabila mereka mula menerima fahaman falsafah Yunani yang bertentangan dengan konsep tauhid.

**Tahun 70 SM:** Orang Yahudi cuba memberontak apabila pemerintah Rom mengenakan tekanan yang hebat ke atas mereka. Percubaan mereka gagal setelah ditumpaskan oleh Raja Titus.

Tahun 130 M: Pemberontakan kali kedua Bani Israel yang akhirnya dikalahkan oleh Handrian dan kemudiannya memusnahkan Jerusalem dan membunuh sebilangan besar bani Israel yang ada pada ketika itu.

**Tahun 313 M:** Agama Kristian menjadi agama rasmi kerajaan Rom. Permusuhan antara kedua agama tersebut menjadikan bangsa Yahudi dalam keadaan tertekan.

**Abad yang ke 10:** Zaman Islam mencapai kemuncak kegemilangannya. Sikap terbuka dan toleransi umat Islam memberi ruang kepada Yahudi bergerak bebas dan mengutip kemajuan umat Islam. Dekad ini di anggap Yahudi sebagai zaman keemasan bagi intelektual Yahudi sehingga banyak buku-buku agama Yahudi yang dikarang untuk mengikut *manhaj* ulama’ Islam yang mengimbangkan antara agama dan falsafah. Antara buku masyhur ialah *Dilalah al-Haareen* karangan Musa Maimun yang menuruti *manhaj* Muktazilah.

**Zaman Peperangan Salib:** Orang Eropah yang kebanyakannya menganut agama Kristian menekan dan menyiksa bangsa Yahudi. Mereka dihalau dan lebih dahsyat lagi disembelih secara beramai-ramai oleh golongan ini. Hal ini berlarutan sehinggalah orang Yahudi mengasaskan gerakan Zionis dan melancarkan perancangan untuk menjajah dunia menerusi fahaman sekular.



## Kitab-kitab Suci Yahudi

Kitab-kitab suci Yahudi terbahagi kepada 2 kitab iaitu kitab lama (Old Testament) dan Talmud. Kitab lama (Old Testament) turut dikenali sebagai Tanakh. Kitab ini terbahagi kepada tiga iaitu Kitab Taurat, Kitab Anbiya' dan Al-Kutub.

**Taurat:** Dalam Bahasa Ibrani bermaksud petunjuk. Sebahagian besar dari Taurat dikarang pada kurun ke-9 dan 7 sebelum Masihi dan dihimpun oleh ulama' Yahudi selepas dibebaskan daripada tahanan Babylon. Kitab ini terbahagi kepada lima bahagian iaitu kitab Takwin, kitab Khuruj, kitab Tathniyah, kitab Lewin dan kitab A'dad. Kandungan kitab ini banyak membicarakan tentang kejadian alam, sejarah Yahudi, kisah Nabi Ibrahim dan keturunannya sehinggalah penghijrahan Nabi Musa a.s dari Mesir dan kisah kemunculan Bani Israel.

**Kitab Anbiya':** Kitab ini mengandungi 21 kitab yang banyak menceritakan kisah nabi-nabi Bani Israel selepas Nabi Musa a.s.

**Kitab Al-Kutub:** Kitab ini banyak menceritakan kisah nabi-nabi mereka.

Kitab Yahudi bahagian kedua pula adalah Talmud. Talmud bermaksud pengajaran yang merupakan kitab dikarang oleh ulama-ulama Yahudi (10-219 M) yang mendakwa ianya merupakan pengajaran lisan Nabi Musa a.s yang sempat diriwayatkan dari rahib-rahib mereka. Talmud lebih banyak menekankan hal-hal yang berkaitan dengan aqidah dan syariat agama Yahudi yang tidak dinyatakan dengan jelas dalam kitab lama (Bahagian pertama).



Secara amnya, kitab-kitab suci Yahudi yang wujud hari ini adalah kitab yang telah diseleweng dan bukan kitab asal yang diturunkan oleh Allah SWT kepada Nabi Musa a.s. Hal ini ditegaskan oleh Allah SWT dalam Surah al-Nisaa: 46 yang bermaksud

*“iaitu orang-orang Yahudi, mereka merubah perkataan dari tempat-tempatnya”.*

Penyelewengan ini juga jelas dapat dilihat dari penghinaan mereka kepada nabi-nabi Allah SWT yang disebut di dalam Taurat. Antara dakwaan mereka ialah Nabi Harun a.s menyeru umatnya supaya menyembah berhala dan banyak lagi kisah-kisah yang tidak layak bagi seorang nabi Allah.

## AQIDAH DAN SYARAT YAHUDI

Perpecahan yang hebat dalam kalangan Yahudi telah menghasilkan banyak perselisihan pendapat di dalam menentukan aqidah dan syariat mereka. Hal ini disebabkan oleh penerimaan mereka terhadap kebudayaan dan thaqafah asing yang dicampur adukkan ke dalam agama mereka. Antara asas penting di dalam aqidah Yahudi ialah mengesakan tuhan, tuhan untuk Bani Israel, kembali ke tanah suci (al-Quds) dan berkhatah. Huraian lanjut adalah seperti berikut:

### 1. Aqidah Mengesakan Tuhan

Seorang Yahudi yang sejati akan beriman kepada Tuhan yang esa sebagaimana yang telah diperintahkan oleh Tuhan kepada Nabi Ibrahim a.s dan Nabi Musa a.s di dalam Taurat. Namun begitu, sikap mereka yang berbentuk material telah menyebabkan mereka menggambarkan sifat-sifat Tuhan dengan sifat-sifat yang boleh dilihat dengan mata kasar seperti manusia dan patung.

### 2. Aqidah Tuhan Untuk Bani Israel

Bani Israel beriman bahawa mereka adalah bangsa yang terpilih khas oleh Tuhan untuk membawa agama Yahudi dan menyebarkan keamanan di muka bumi.

### 3. Aqidah Kembali Ke Tanah suci (al-Quds)

Mereka percaya Tuhan telah menjanjikan kepada mereka dapat kembali ke tanah suci mereka setelah dihalau dan ditekan.



### 4. Aqidah Khatan

Kitab Taurat telah menyebut perintah tuhan kepada bangsa Yahudi supaya berkhatah pada hari ke lapan selepas kelahiran sebagai tanda kemasukannya ke dalam agama Yahudi.

Agama Yahudi memberikan ruang ijihad yang luas kepada ulamanya di dalam menentukan bentuk syariat dan mentakwilkan nas-nas Taurat. Syariat Nabi Musa a.s sering diubah dan disesuaikan mengikut keadaan mereka serta perubahan zaman. Perkembangan syariat ini juga sering dikaitkan dengan kemasukkan unsur-unsur asing dalam aqidah Yahudi.

## Penutup

Satu perkara yang dapat kita renungi ialah walaupun mereka telah mengubah kitab suci mereka dan disesuaikan dengan peredaran zaman, tuntutan mereka didasari dogma dan cerita yang diolah oleh pendeta-pendeta tanpa dasar yang kukuh, kehendak mereka disebabkan rasa dendam dan kemarahan yang berpanjangan, tetapi mereka berpegang kepada kesepaduan agama ciptaan mereka dan politik di mana ia tidak boleh dipisahkan. Inilah yang menjadikan mereka bersatu dan merancang secara teratur untuk menguasai dunia. Dalam Islam walaupun telah dijelaskan di dalam al-Quran dan as-Sunnah bahawa agama dan pengurusan tidak boleh dipisahkan, tetapi ramai yang membiarkan urusan politik dikuasai oleh mereka yang tidak faham tentang agama Islam yang syumul.

## Rujukan

- Profesor Dr Saad al-Hamrani, 1993, Minal al-Yahud ila al-Suhyuniah, Dar al-Nafais Beirut.
- Dr Irfan Abdul Hamid Fattah, al-Yahudiah Arad Tarikhi Am, Jamiat al-Bait
- Dr Ali Abdul Wahid Wafi, Al-Yahudiah wa al-Yahud, Dar Nahdah Misr Qaherah.
- Muhammad Nuri al-Amin Endut, 1995, Yahudi Satu Pengenalan, Seminar Perbandingan Agama. PMRAM